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Protokół nr LVII 

z obrad  LVII nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Michałowice odbytej w dniu 24 lipca 2023 roku w 

siedzibie Urzędu Gminy w Regułach przy ul. Aleja Powstańców Warszawy 1. 

Stan rady – 15 radnych, w sesji uczestniczyło 13 radnych. 

Ad pkt 1 

Przewodnicząca Pani Beata Rycerska powitała wszystkich, dokonała sprawdzenia obecności i 

poinformowała, że na sali znajduje się 13 radnych, w związku z tym rada może podejmować uchwały. 

Pani Wójt poprosiła o rozszerzenie porządku obrad i wprowadzenie uchwały zmieniającej   

Wieloletnią Prognozę Finansowej Gminy Michałowice na lata 2023-2030. 

Przystąpiono do głosowania wniosku Pani Wójt w sprawie rozszerzenia porządku obrad o projekt 

Uchwały zmieniającej Uchwałę Nr LI/529/2022 Rady Gminy Michałowice z dnia 20 grudnia 2022r. 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice na lata 2023-2030. 

Za wnioskiem         -  13 

Przeciw                    -    0 

Wstrzymało się      -    0 

Brak głosu               -    0 

Nieobecni                -    2 

Wyniki imienne: 

Za(13) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, Anna Kamińska, Paweł 

Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska, Katarzyna 

Parzyńska, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

Przeciw(0) 

Wstrzymało się (0) 

Brak głosu (0) 

Nieobecni (2) Magdalena Bronisz, Maciej Polarczyk. 

Wniosek został przyjęty. 

Wobec zgłoszonego wniosku Pani Beata Rycerska poinformowała, że  porządek obrad sesji 

przedstawia się następująco: 

1. Sprawy porządkowe 

2. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) zmieniająca Uchwałę Nr LI/529/2022 rady Gminy Michałowice z dnia 20 grudnia 2022r. w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice na lata 2023-2030, 

2) zmieniająca Uchwałę Nr LI/530/2022 Rady Gminy Michałowice z  dnia 20 grudnia 2022r. 

w sprawie Budżetu Gminy Michałowice na rok 2023, 

3) trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu interdyscyplinarnego.  

Przystąpiono do głosowania porządku obrad LVII sesji Rady Gminy Michałowice z uwzględnionymi 

zmianami. 

Za                              -  13 

Przeciw                    -    0 

Wstrzymało się      -    0 

Brak głosu               -    0 

Nieobecni                -    2 

Wyniki imienne: 

Za(13) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, Anna Kamińska, Paweł 

Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska, Katarzyna 

Parzyńska, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 
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Przeciw(0) 

Brak głosu (0) 

Nieobecni (2) Magdalena Bronisz, Maciej Polarczyk 

Porządek obrad LVII nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Michałowice został przyjęty. 

Ad pkt 2.1 

Przystąpiono do dyskusji nad  projektem uchwały zmieniającej Uchwałę Nr LI/529/2022 Rady 

Gminy Michałowice z dnia 20 grudnia 2022 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Michałowice na lata 2023-2030. 

Pani Wójt poinformowała, o niewielkich zmianach wprowadzonych do Wieloletniej Prognozy 

Finansowej. Dotyczą one Załącznika nr 1, w którym zostają zwiększone dochody ogółem o kwotę    

127 628,87 zł z tytułu dotacji przeznaczonych na cele związane z pomocą obywatelom z Ukrainy. 

Zmiany obejmują również Załącznik nr 3, w którym w wykazie przedsięwzięć do WPF zostały 

wprowadzone zmiany w limitach finansowych. W pozycji dotyczącej przebudowy wraz ze zmianą 

sposobu użytkowania przedszkola 3-oddziałowego w Michałowicach na świetlicę wiejską , 

zmniejszono limit na 2024 rok o 20 000,00 zł. O taką samą kwotę zostaje zwiększony limit w pozycji 

rozbudowa z przebudową świetlicy wiejskiej w Komorowie Wsi. Wprowadzone zmiany umożliwią 

zlecenie opracowania dokumentacji projektowej dla zaplanowanego przedsięwzięcia w Komorowie 

Wsi. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania na projektem uchwały 

zmieniającej Uchwałę Nr LI/529/2022 Rady Gminy Michałowice z dnia 20 grudnia 2022 r. w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice na lata 2023-2030. 

Za                              -  13 

Przeciw                    -    0 

Wstrzymało się      -    0 

Brak głosu               -    0 

Nieobecni                -    2 

Wyniki imienne: 

Za(13) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, Anna Kamińska, Paweł 

Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska, Katarzyna 

Parzyńska, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

Przeciw(0) 

Brak głosu (0) 

Nieobecni (2) Magdalena Bronisz, Maciej Polarczyk 

Uchwała Nr LVII/597/2023 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad pkt 2.2 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały zmieniającej Uchwałę LI/530/2022 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 20 grudnia 2022r. w sprawie Budżetu Gminy Michałowice na rok 2023. 

Pani Wójt omówiła zmiany wprowadzone do Budżetu Gminy Michałowice.  

Pani Adriana Król-Popiel  poprosiła o doprecyzowanie zmian w budżecie dotyczących budowy sieci 

wodociągowej w Opaczy-Kolonii. 

Pani Wójt wyjaśniła  szczegółowo zmiany dotyczące załącznika nr 2 do uchwały, odnoszące się do  

budowy sieci wodociągowej w dz.852 w Opaczy-Kolonii. Na realizację zadania dokonano 

wprowadzenia  środków w kwocie 320 000,00 zł. Równocześnie o taką kwotę zmniejszono  środki 

przeznaczone na budowę parkingu przy ulicy Topolowej w Regułach, w związku z nie otrzymaniem 

dofinansowania  na to zadanie. 

Pani Adriana Król-Popiel spytała, kto finansował  dokumentację dotyczącą sieci wodociągowej? 

Pan Andrzej Łuszczyński poinformował, że dokumentację sfinansowali mieszkańcy, którzy dokonali  

jej przepisania  na gminę. 
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Pani Adriana Król-Popiel zwróciła uwagę, że przy takim budżecie gminy, metody realizacji inwestycji 

z wykorzystaniem finansowania dokumentacji przez mieszkańców, nie powinny być stosowane. 

Finalnie dokumentacja trafia do gminy, dlatego też jej zdaniem, powinna być przez gminę 

finansowana. 

Pani Wójt odnosząc się do poruszanego tematu stwierdziła, że taki schemat działania oparty na 

współfinansowaniu inwestycji wodociągowych i kanalizacyjnych, istnieje już od wielu lat. Mieszkańcy 

sami zgłaszają propozycję finasowania kosztów dokumentacji. Jest to spowodowane brakiem mediów 

na działkach, które zostały zakupione z myślą o budowie domu. Niestety budżet gminy nie jest w 

stanie sprostać zapotrzebowaniu  wszystkich mieszkańców na tego rodzaju inwestycje. Uważa, że 

zawsze należy przychylać się do próśb mieszkańców. 

Pani Adriana Król-Popiel zasugerowała, że składane przez mieszkańców wnioski dotyczące 

współfinansowania inwestycji wodociągowych czy kanalizacyjnych, to akty desperacji. Wykładają 

swoje własne środki  na realizację mediów, gdyż są one im niezbędne do życia. To, że taki schemat 

działania był praktykowany przez wiele lat, nie oznacza, że ma być powielany  obecnie. 

Pani Wójt podtrzymała swoje zdanie, że jeśli jest szansa na szybsze wykonanie inwestycji 

wodociągowych i kanalizacyjnych  przy współfinansowaniu mieszkańców, należy każdą z takich 

propozycji rozważyć indywidualnie. 

Pani Joanna Chilarska poprosiła o wyjaśnienie, dlaczego zadanie nie może być wprowadzone do WPF 

w momencie, kiedy mieszkańcy wystąpią z wnioskiem o realizację określonej inwestycji 

wodociągowej czy kanalizacyjnej? 

Pan Andrzej Łuszczyński odpowiedział, że zasadniczym kryterium decydującym o rozpoczęciu 

inwestycji wodociągowych jest  istniejąca już zabudowa na danym terenie. Woda jest niezbędna 

mieszkańcom do funkcjonowania, dlatego gmina podejmuje się działań inwestycyjnych 

uwzgledniających współfinansowanie przez mieszkańców kosztów wykonania dokumentacji. 

Omawiany przypadek dotyczy ulicy, przy której powstaje wiele nowych domów.  

Pani Joanna Chilarska  stwierdziła, że jest dla niej niezrozumiałym fakt,  dlaczego mieszkańcy muszą 

ponosić koszt dokumentacji projektowej, skoro można ustalić, czy dane działki są zamieszkałe, czy też 

nie. Zgodnie z tym co usłyszała wcześniej, budowę wodociągu dla mieszkańców warunkuje fakt 

zabudowy nieruchomości. 

Pani Wójt podkreśliła, że nie są uzbrajane przez gminę w sieć wodociągową i kanalizacyjną działki, na 

których nie toczą się procesy inwestycyjne. Uzbrajanie takich działek uważa za nieracjonalne i 

niegospodarne. Gmina monitoruje wszystkie toczące się projekty inwestycyjne jak i wydawane 

pozwolenia na budowę. Na tej podstawie wprowadzane są zadania do budżetu. Jeżeli na danym 

terenie, działek zabudowanych jest mniej niż 50% w stosunku do niezabudowanych, zadania 

inwestycyjne dotyczące podłączenia mediów nie są uwzględniane w WPF. O takiej sytuacji są 

informowani mieszkańcy, którzy często zgłaszają się z propozycją przyspieszenia procesu 

inwestycyjnego poprzez wykonanie dokumentacji na własny koszt. 

Pani Joanna Chilarska ponownie poprosiła, o ustosunkowanie się do sytuacji, w której na działkach 

podjęte są inwestycje. Czy można mieszkańców nie obciążać kosztami dokumentacji, przejąć zadanie 

i wprowadzić do WPF? 

Pani Wójt wyjaśniła, że mieszkaniec nie musi wykonywać dokumentacji na własny koszt. Jeżeli są na 

to środki , to zadania dotyczące wytworzenia dokumentacji na wodociąg i kanalizację wprowadzane 

są do budżetu i WPF. 

Pani Joanna Chilarska zwróciła się z prośbą o potwierdzenie, że mieszkańcy którzy rozpoczęli 

inwestycje na swoich działkach, mogą przyjść do Pani Wójt i poprosić o przeprowadzenie wodociągu i 

kanalizacji, bez proponowania gminie wykonania dokumentacji na własny koszt. 

Pani Wójt potwierdziła, że tak właśnie się to dzieje. Podkreśliła równocześnie, że to kiedy dana 

inwestycja zostanie wprowadzona do budżetu i WPF zależy od sytuacji finansowej gminy. 



4 
 

Adriana Król-Popiel odnosząc się do wcześniejszych wypowiedzi poprosiła o doprecyzowanie, czy 

mieszkańcy ulicy Szafirowej, przy której toczą się inwestycje, mogą liczyć na wykonanie dokumentacji 

wodociągowej i kanalizacyjnej przez Gminę Michałowice? 

Pani Wójt ponownie oświadczyła, że nie są uzbrajane ulice, przy których nie toczą się procesy 

inwestycyjne. Każdy składany do gminy wniosek, rozpatrywany jest indywidualnie. 

Pani Adriana Król-Popiel zadała pytania: Czy w ulicy Szafirowej toczą się inwestycje czy nie? Czy 

proces inwestycyjny jest, czy go nie ma? Czy te działania kwalifikują do znalezienia w budżecie 

środków i sfinalizowania zadania inwestycyjnego, odciążając właścicieli nieruchomości przy ulicy 

Szafirowej? 

Pani Wójt uważa, że kluczowym w dyskusji jest słowo „właściciel”, który bardzo często nie jest 

mieszkańcem gminy i ma to również miejsce w przypadku ulicy Szafirowej. Zaproponowała 

omówienie tematu poza sesją. 

Pani Adriana Król-Popiel wyraziła chęć  powrotu do tematu ul. Szafirowej poza sesją, tak aby 

właściciele nieruchomości przy ulicy Szafirowej mogli stać się mieszkańcami gminy. 

Pan Edward Kozłowski stwierdził, że w omawianym temacie chodzi nie tylko o procesy inwestycyjne, 

ale również o procesy własnościowe. Niektóre drogi są drogami prywatnymi, a mieszkańcy sami 

wychodzą z inicjatywą, by móc mieć wodociąg czy kanalizację. Gmina nie ma możliwości zaspokojenia 

potrzeb wszystkich mieszkańców w jednym czasie. Robione jest to sukcesywnie, przyjmowane są 

plany budżetowe i WPF-y. 

Pani Adriana Król-Popiel skierowała uwagę do Pana Kozłowskiego, że przed podjęciem dyskusji 

zawsze sprawdza czy teren jest gminny, czy też prywatny. 

Przystąpiono do głosowania na projektem uchwały zmieniającej Uchwałę LI/530/2022 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 20 grudnia 2022r. w sprawie Budżetu Gminy Michałowice na rok 2023. 

Za                              -  13 

Przeciw                    -    0 

Wstrzymało się      -    0 

Brak głosu               -    0 

Nieobecni                -    2 

Wyniki imienne: 

Za(13) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, Anna Kamińska, Paweł 

Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska, Katarzyna 

Parzyńska, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

Przeciw(0) 

Brak głosu (0) 

Nieobecni (2) Magdalena Bronisz, Maciej Polarczyk 

Uchwała Nr LVII/598/2023 stanowi załącznik do protokołu 

Ad pkt 3 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz 

odwoływania członków Zespołu interdyscyplinarnego 

Pani Iwona Radzimirska poinformowała o wejściu w życie nowelizacji Ustawy o przeciwdziałaniu 

przemocy w rodzinie. Zgodnie z tą nowelizacją 23  września mija termin powoływania nowych 

zespołów interdyscyplinarnych. Aby doszło do powołania takiego zespołu, konieczne jest przyjęcie 

Uchwały Rady Gminy, której projekt został przedstawiony. Jeśli do wskazanego w ustawie terminu, 

nie uda się powołać zespołu interdyscyplinarnego dojdzie do sytuacji, w której żadna procedura 

pomocy osobom doświadczającym przemocy domowej na terenie gminy, nie będzie mogła zaistnieć. 

Pani Anna Kamińska spytała o powód przyspieszonego terminu podejmowania uchwały. 

Pani Iwona Radzimirska przedstawiła terminy wykonania niezbędnych działań w ramach procedury 

powołania Zespołu interdyscyplinarnego.  
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Wobec braku głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania na projektem uchwały w sprawie 

trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu interdyscyplinarnego 

Za                              -  13 

Przeciw                    -    0 

Wstrzymało się      -    0 

Brak głosu               -    0 

Nieobecni                -    2 

Wyniki imienne: 

Za(13) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, Anna Kamińska, Paweł 

Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska, Katarzyna 

Parzyńska, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

Przeciw(0) 

Brak głosu (0) 

Nieobecni (2) Magdalena Bronisz, Maciej Polarczyk 

Uchwała Nr LII/599/2023 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Pani Beata Rycerska zamknęła obrady 

LVII nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Michałowice. 


